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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki (nr 36)
20 lipca 2016 r.
Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki, obradująca, pod przewodnictwem 
posła Ireneusza Rasia (PO), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 sierpnia do 31 grudnia 2016 r.

W posiedzeniu udział wziął: Dawid Lasek podsekretarz stanu w Ministerstwie Sportu i Turystyki.

W posiedzeniu udział wziął pracownik Kancelarii Sejmu: Krzysztof Majer – z sekretariatu Komisji 
w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Szanowni państwo, witam serdecznie. Zgodnie z listą obecności stwierdzam kworum 
i otwieram posiedzenie Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki. Witam na wstępie 
pana ministra Laska oraz wszystkich z państwa. W dniu dzisiejszym porządek dzienny 
jest jednopunktowy. Musimy przedłożyć panu marszałkowi projekt planu pracy na okres 
drugiego półrocza. Taki punkt znajduje się w porządku dziennym. Otrzymali państwo 
projekt, który uwzględnia w pewnym zakresie nasze dotychczasowe zainteresowania 
i tradycje. Zgłaszane były  również  inne  tematy. Te propozycje  zostały  zamieszczone 
w planie, nic nie eliminowaliśmy. Otrzymali państwo informację w tym zakresie z sekre-
tariatu.
Czy są uwagi odnośnie do porządku dziennego? Nie słyszę. Przyjęliśmy zatem porzą-

dek dzienny wobec niezgłoszenia do niego uwag. Przystępujemy do rozpatrzenia planu 
pracy.
Są wnioski posłów, aby po pierwsze dopisać w listopadzie posiedzenie wspólne z Komi-

sją Edukacji, Nauki i Młodzieży i rozpatrzyć razem informację Najwyższej Izby Kontroli 
o wynikach kontroli szkolenia młodzieży uzdolnionej sportowo wraz ze stanowiskiem wła-
ściwych ministrów. Jest taki pomysł, który myślę, że przyjmiemy. Nie słyszę zastrzeżeń.

Poseł Grzegorz Janik (PiS):
Czyja to propozycja?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Przesłała ją nam pani Elżbieta Wojciechowska z sekretariatu Komisji Edukacji, Nauki 
i Młodzieży. Propozycja wspólnego posiedzenia pochodzi więc od tamtejszego prezydium. 
Uważam że uwzględnimy to w planie pracy. Nie słyszę uwag w tym zakresie.
Poseł, który pracował w naszej Komisji przez kilka kadencji – Wojciech Ziemniak – 

poprosił aby w wolnym terminie w drugim półroczu tego roku rozpatrzyć temat: rola 
Szkolnego  Związku  Sportowego  w upowszechnianiu  sportu  dzieci  i młodzieży.  Czy 
są krytyczne uwagi wobec tego postulatu? Nie. Wobec tego również go uwzględnimy, 
w terminie który dobierze sekretariat, w wolnych miejscach.
Teraz wysłuchamy postulatów. Bardzo proszę, głos ma pan poseł Janik.

Poseł Grzegorz Janik (PiS):
Panie  przewodniczący,  panie ministrze, Wysoka  Komisjo, mam  propozycję  tematu. 
W listopadzie w punkcie nr 13 przewidujemy informację na temat programów sporto-
wych prowadzonych w gimnazjach w świetle zmian zaproponowanych przez ministra 
edukacji  narodowej. Chciałem  odnieść  się  do tego.  Informacja  na temat  programów 
sportowych to mało. Musimy porozmawiać chyba na temat zmian – gdzie te dzieci będą 
się szkoliły w dobie reformy. Rozumiem intencję, ale informacja na temat programów 
jest niewystarczająca. Ktoś nam powie, że mamy tyle a tyle programów, klas itp. Nie 
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wiem kto był wnioskodawcą tego punktu, ale myślę, że trzeba go rozszerzyć. Gimnazja 
się skończą i czy będziemy szkolili dzieci w szkole powszechnej od czwartej lub piątej 
do ósmej klasy? Jak przeprowadzimy nabór? Czy będą mogły powstawać zespoły szkół 
sportowych,  gdy w liceum  będzie  kontynuowane  szkolenie? Nie  od klasy  pierwszej, 
bo na to nie ma szans, ale od np. piątej. Myślę, że na ten temat musimy porozmawiać.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Panie pośle, a gdyby to była informacja na temat programów sportowych prowadzonych 
w szkołach w świetle zmian – bo dotyczy to również liceów, czy to by wystarczyło?

Poseł Grzegorz Janik (PiS):
Licea będą czteroletnie, w dobie reformy.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Informacja w szkołach. Wiadomo, że pytamy o gimnazja też.

Poseł Grzegorz Janik (PiS):
Obecna będzie na takim posiedzeniu minister edukacji narodowej?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Tak.

Poseł Grzegorz Janik (PiS):
Wiemy o co chodzi, ale nie chcę zawężać tego tematu.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Dobrze. To będzie informacja o programach sportowych w szkołach. Słuszna jest uwaga, 
aby to rozszerzyć. Informuję pana posła, że zgłosiła ten pomysł pani poseł Niemczyk.

Poseł Grzegorz Janik (PiS):
Bardzo dobrze.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Było pytanie o to, więc odpowiadam. Kto z państwa chce jeszcze zabrać głos? Pan poseł 
Rutnicki.

Poseł Jakub Rutnicki (PO):
Dziękuję bardzo. W listopadzie przewidziany jest punkt – informacja na temat planów 
inwestycyjnych na lata 2017-2018 ze szczególnym uwzględnieniem inwestycji dla sportu 
polskiego. Mam propozycję. Na bieżąco pojawiają  się  informacje  ze strony minister-
stwa, które inwestycje, szczególnie z Programu przebudowy i remontów bazy sportowej 
w oparciu o funkcjonowanie klubów, uzyskały dofinansowanie. Powinniśmy podyskuto-
wać na ten temat może nawet wcześniej niż w listopadzie. Ująłbym w tym podpunkcie 
planu pracy ten projekt.
O co chodzi? Mamy połowę lipca. Pojawiają się teraz  informacje, które  inwestycje 

otrzymały dofinansowanie. Powinniśmy to zrobić trochę wcześniej, w lipcu lub sierpniu. 
Ogłoszenia wyników mogłyby być w maju lub kwietniu, aby przetargi samorządy mogły 
ogłaszać w czerwcu lub maju, żeby roboty realizowano w czasie przerwy letniej. Wtedy 
przez dwa  lub trzy miesiące szkoła, po otrzymaniu pieniędzy na remont sali gimna-
stycznej, ma na to idealny czas. Wchodzą ekipy na czas wakacji, dzieci wracają do szkoły 
i wszystko jest załatwione. Wydaje mi się, że na ten temat powinniśmy porozmawiać. 
Może uda się przesunąć te nabory wniosków tak, aby realizacje tych inwestycji mogły 
przebiegać w czasie przerwy wakacyjnej. Idealnie by się to układało. Teraz są ogłoszenia, 
które samorządy otrzymały środki, dopiero trwają przetargi, we wrześniu lub paździer-
niku dopiero będzie wejście na place inwestycji, a w 80% są nimi obiekty infrastruktury 
szkolnej. Ona potrzebuje tego remontu. Mam prośbę, abyśmy w listopadzie lub wcześniej 
zajęli się tym tematem. O kilka miesięcy wcześniej powinniśmy przesunąć tę procedurę 
wniosków. Nie powinniśmy ogłaszać naboru w kwietniu a ogłaszać wyniki w lipcu, ale 
robić to w styczniu lub lutym, aby przedstawić wyniki w kwietniu i realizować inwesty-
cje w czerwcu.
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Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Czy to głos przeciw wobec wniosku pana przewodniczącego Rutnickiego? Nie. Przesu-
niemy ten punkt. Na jaki miesiąc?

Poseł Jakub Rutnicki (PO):
Wrzesień.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Dobrze. Przesuniemy ten punkt na wrzesień. Głos ma pan poseł Korol.

Poseł Adam Korol (PO):
Głos przeciwny…

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Nie…

Poseł Adam Korol (PO):
Nie, żartuję. Do tego cukierka nie będzie. Panie przewodniczący, trochę przez pierwsze pół 
roku zabrakło nam pewnej informacji. Nie wiem czy ten temat wpleciemy do prac we wrze-
śniu. Trzeba to zrobić jak najszybciej. Chodzi o ocenę sezonu zimowego naszych sportow-
ców. Nie mieliśmy takiego ogólnego podsumowania udziału we wszystkich mistrzostwach, 
w skokach narciarskich, biegach, pan poseł przypomniał hokeja… Bez przesady. Chodzi 
o takie podsumowanie. Spotykaliśmy  się pod koniec  zeszłego  roku z prezesem Tajne-
rem i prezesem Kowalczykiem. Oni dopiero wchodzili w sezon. Zabrakło podsumowania 
i oceny. Wiem, że jest już trochę na to późno, ale lepiej późno, niż wcale.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Okej, przyjmuję ten wniosek. Jeśli nie będzie sprzeciwu, zajmiemy się tym na pierwszym 
posiedzeniu po wakacjach. Takie podsumowanie odbyłoby się z udziałem prezesów zimo-
wych federacji sportowych. Głos ma pan przewodniczący Falfus.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
Myślę, że to dobry pomysł, aby zająć się tym we wrześniu, w odniesieniu do pewnych 
kwestii, które trudno oceniać pozytywnie, w zakresie sportów zimowych. W tych kon-
kretnych  przypadkach moglibyśmy  zapytać  jakie  podjęto  działania  na nowy  sezon. 
To będzie bardzo dobrze współgrało z naszym planem pracy. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś uwagi? Oczywiście należy przyznać, że zawsze mają pań-
stwo prawo wnioskować o dodanie punktów w sprawach bieżących. Nigdy nie było takiej 
praktyki, od lat, abyśmy nie zajmowali się w ten sposób zgłoszonymi tematami. Proszę 
bardzo, Szymon Ziółkowski.

Poseł Szymon Ziółkowski (PO):
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, może powinniśmy o tym mówić na podkomi-
sji do spraw dużych imprez sportowych, nie powinna się tym zajmować cała Komisja, 
ale z drugiej strony, dlaczego nie. Organizatorem następnych igrzysk olimpijskich jest 
Tokio. Wchodzi w kluczowy okres przygotowań jeśli chodzi o infrastrukturę i logistykę 
związaną z organizacją  igrzysk olimpijskich. Chciałem Wysokiej Komisji  zapropono-
wać, aby spróbować skontaktować się z Japończykami, pojechać do nich i zobaczyć jak 
powinno wyglądać organizowanie największej imprezy sportowej na świecie. Od kogo 
się uczyć najnowszych  rozwiązań w pewnych  sferach,  jak nie  od nich. Raczej,  jeżeli 
są jakiekolwiek innowacyjne rozwiązania, to tam zostaną wdrożone. Dlatego chciałem 
zaproponować taki kontakt z Japonią. Ze swojej strony również proponuję pomoc. Mój 
kolega z rzutni jest dyrektorem sportowym igrzysk olimpijskich w Tokio i nazywa się 
Kōji Murofushi. Jeżeli to będzie potrzebne, na pewno nam w tym pomoże.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Wniosek pana posła przyjmuję. Proszę dopisać go do kontaktów międzynarodowych, 
podobnie jak ten koreański, który rozpoczęliśmy w ramach igrzysk w Pjongczang. Jak 
państwo wiedzą, chodzi o zimowe igrzyska, które odbędą się za dwa lata. Z panem prze-
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wodniczącym Jackiem mieliśmy wizytację u pana ambasadora Korei. Sprawa jakoś się 
toczy. Wiedzą państwo, że z punktu widzenia turystyki mamy dobrą informację – będzie 
połączenie bezpośrednie Seul-Warszawa. LOT Polskie Linie Lotnicze bardzo mocno 
je propaguje i reklamuje. Wydaje się, że to warto uwzględnić. Kilku dyplomatów trady-
cyjnie zaprosimy na spotkanie w Zakopanem, wokół pucharu świata. Przeprowadzimy 
konsultacje. Może  zaprosimy  też  ambasadora  Japonii,  aby  porozmawiać  o relacjach 
i państwo posłowie będą mogli omówić pewne sprawy podczas takiego półformalnego 
spotkania w styczniu.
Jeśli nie ma innych uwag, z tymi zmianami poddam plan pracy pod głosowanie. Będę 

miał też jedną prośbę do państwa. Proszę.

Poseł Marek Matuszewski (PiS):
Panie przewodniczący, jeśli chodzi o kontakty międzynarodowe, chciałbym zgłosić moż-
liwość relacji spotkań z kanadyjskim związkiem hokeja na lodzie i z Kanadą w ogóle. 
Będziemy stawiali na drużynowy hokej na lodzie, wbrew tym, którzy przez osiem lat 
byli temu przeciwni. Proponuję to dopisać. Jestem wiceszefem parlamentarnego zespołu 
polsko-kanadyjskiego, odpowiedzialnym za sprawy sportu. Na pewno to ważna i przez 
wszystkich akceptowana chęć współpracy z Kanadą.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Dopisujemy ten temat.
Pragnę państwa poinformować, iż Cracovia rozegra dwa mecze na dużej hali w Kra-

kowie 17 i 19 sierpnia, jeśli dobrze pamiętam. Oba będą w europejskiej lidze mistrzów 
– ze Slavią Praga chyba w dniu 17 sierpnia i ze szwedzką lub fińską drużyną 19 sierpnia. 
Ze względu na wysoki koszt zamrożenia lodu na dużej hali, mecze odbędą się w takim 
bloku. Wszystkich chętnych, którzy chcieliby przyjechać na te mecze do Krakowa proszę 
o składanie wniosków do sekretariatu. Osobiście poproszę, aby mistrz polski, najstar-
szy nieprzerwanie funkcjonujący w Polsce klub, wysłał państwu zaproszenia. Na pewno 
mecz ze Slavią Praga będzie  interesujący. To jedna z najlepszych drużyn klubowych 
w Europie.

Poseł Adam Ołdakowski (PiS):
Kiedy dokładnie?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Albo 17, albo 19. Nie wiem dokładnie. Czy mają państwo jeszcze  jakieś uwagi? Głos 
ma pan przewodniczący Rutnicki.

Poseł Jakub Rutnicki (PO):
Panie przewodniczący, może to jeszcze się wyjaśni, ale uważam że sprawa dotycząca 
programu animator  oraz  problemów  z nim  związanych wymaga  rozwiązania. Wiele 
osób zgłasza mi, że pieniądze do nich nie docierają. Uważam, że we wrześniu powinni-
śmy poświęcić jakiś punkt tej informacji, czy ta sprawa została załatwiona i jak to dalej 
ma funkcjonować. Biorąc pod uwagę liczbę osób objętych programem oraz zaangażo-
wane środki ministerstwa i samorządów, powinniśmy tę sprawę mieć jasno przedsta-
wioną i wyjaśnioną we wrześniu.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Przyjmuję. Czy są uwagi? Nie.
Kto jest za przyjęciem planu pracy z tymi wszystkimi zmianami? (17) Kto jest prze-

ciw? (0) Kto się wstrzymał? (0)
Wszyscy obecni głosowali za.
Mam do państwa jeszcze jedną prośbę. Pytam o opinię. Czy mogę w państwa imieniu 

wysłać prośbę, intencję do władz dwóch miast? Jak państwo wiedzą, ta Komisja przez 
kilka lat wspierała i wspiera Polski Związek Alpinizmu. Chodzi o himalaistów. Bardzo 
duże zasługi dla himalaizmu w ostatnich latach powrotu do świetności po erze Kukuczki 
miał świętej pamięci Artur Hajzer. Przyczynił się do tych dziewiczych zimowych wejść 
na szczyty w Himalajach. Od trzech lat nie żyje. Zginął w Himalajach, podobnie jak inny 
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zakopiański himalaista – Maciej Berbeka. To również wielkie nazwisko. Teraz pisana 
jest książka o tych ludziach.
Proszę państwa, abyśmy kilka lat po ich śmierci zajęli się pewną sprawą. Komisja 

starała się z nimi współpracować, i skutecznie, bo dwa szczyty zdobyli zimą, w ramach 
programu, który wspieraliśmy w ministerstwie. Chciałbym, abyśmy złożyli wniosek 
do prezydenta Katowic, aby jedną z ulic w perspektywie czasu nazwać imieniem Artura 
Hajzera. Był on związany z Katowicami i Śląskiem. To byłoby naturalne. Do władz Zako-
panego chciałbym przesłać podobną prośbę. Co roku odbywa się tam festiwal filmów 
górskich, gdzie przyjeżdżają himalaiści, również zza granicy. Również tam jedna z ulic, 
prowadząca w Tatry, na jakiś szlak, zostałaby nazwana nazwiskiem Artura Hajzera, 
wspólnie z Maciejem Berbeką, który był Zakopiańczykiem. Zginął on podczas skutecz-
nej wyprawy na Broad Peak zimą. Niestety nie zdążył zejść. Był w tej czwórce, której 
się to udało, ale dwóm polskim himalaistom nie udało się zejść. Jeśli nie będzie jakiegoś 
veta, wykorzystam autorytet naszej Komisji, aby zwrócić się z taką prośbą do tych dwóch 
samorządów. Będę pilotował sprawę w państwa imieniu.
Nie słyszę uwag. Dziękuję za upoważnienie. Zamykam posiedzenie Komisji.


